
VIII kadencja

ZAPIS STENOGRAFICZNY 

Wspólne posiedzenie 
Komisji Praw Człowieka, 

Praworządności i Petycji (26.) 
oraz Komisji Ustawodawczej (48.) 

w dniu 10 maja 2012 r.



Zapis stenograficzny jest tekstem nieautoryzowanym.

Porządek obrad: 

1. Rozpatrzenie wniosków zgłoszonych na 11. posiedzeniu Senatu do projektu usta-
wy o zmianie ustawy o Agencji Bezpieczeństwa Wewnętrznego oraz Agencji Wy-
wiadu.



(Posiedzeniu przewodniczy przewodniczący Komisji 
Ustawodawczej Piotr Zientarski)

Przewodniczący Piotr Zientarski:
Dzień dobry państwu.
Bardzo proszę o zajęcie miejsc. Rozpoczynamy wspól-

ne posiedzenie Komisji Praw Człowieka, Praworządności 
i Petycji, której przewodniczy pan senator profesor Michał 
Seweryński, oraz Komisji Ustawodawczej.

Przedmiotem naszego posiedzenia jest rozpatrzenie 
wniosków zgłoszonych w toku drugiego czytania na jede-
nastym posiedzeniu Senatu do projektu ustawy o zmianie 
ustawy o Agencji Bezpieczeństwa Wewnętrznego oraz 
Agencji Wywiadu.

Serdecznie witam przybyłych na nasze posiedzenie 
gości.

I rozpoczynamy nasze posiedzenie.
Została zgłoszona jedna poprawka – przez pana sena-

tora Wacha.
Bardzo bym prosił na wstępie Biuro Legislacyjne 

o ustosunkowanie się do treści tej poprawki, a później 
udzielę głosu gościom i panom senatorom.

Bardzo proszę.

Główny Legislator 
w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu Beata Mandylis:
W związku z tym, że obecny jest senator wnioskodaw-

ca, ja może nie będę wyjaśniała istoty poprawki, tylko 
powiem, że Biuro Legislacyjne ją popiera. Dziękuję.

Przewodniczący Piotr Zientarski:
Dziękuję bardzo.
Pan senator właściwie w toku posiedzenia ją uzasadniał, 

ale proszę jeszcze przypomnieć.

Senator Piotr Wach:
Ja wczoraj ją uzasadniałem…
(Przewodniczący Piotr Zientarski: Proszę przypo-

mnieć.)
Po prostu, moim zdaniem, po pierwsze, obecny zapis 

merytorycznie nie jest potrzebny, bo w tym przypadku 
działanie wsteczne nie grozi. A po drugie, w ogóle bu-

dowa tego zdania, tego ustępu, według mnie może wy-
dawać się tautologiczna albo jest tam tautologia – no, 
nie chcę twierdzić tego… Ale gdyby chcieć zapisać coś 
takiego, to trzeba by to, moim zdaniem, zapisać inaczej. 
Nie chciałbym, żeby to tak zostało, w związku z tym za-
proponowałem poprawkę, ale nie uważam, że ona jest 
jakaś fundamentalna.

Przewodniczący Piotr Zientarski:
Rozumiem. Dziękuję bardzo.
Czy ktoś z gości zaproszonych chciałby się ustosunko-

wać do tej poprawki?

Dyrektor Biura Prawnego 
w Agencji Bezpieczeństwa Wewnętrznego 
Kazimierz Mordaszewski:
Szanowny Panie Przewodniczący! Wysokie Komisje!
Kazimierz Mordaszewski, dyrektor Biura Prawnego 

ABW.
W imieniu ABW nie zgłaszam uwag i akceptujemy tę 

poprawkę.

Przewodniczący Piotr Zientarski:
Dziękuję bardzo.
Czy są jeszcze jakieś inne głosy?
Proszę bardzo.

Naczelnik 
Samodzielnego Wydziału Prawnego 
w Agencji Wywiadu Jacek Mirgos:
Dziękuję, Panie Senatorze.
Agencja Wywiadu.
My oczywiście też nie zgłaszamy uwag do tej poprawki, 

tym bardziej że ona w żadnym zakresie nie zmienia nasze-
go negatywnego nastawienia do całego projektu ustawy. 
Uważamy, że ustawa jest zbędna. Uważamy, że spowoduje 
ona skutki finansowe dla budżetu państwa, których dzisiaj 
nawet nie oszacowano, nie próbowano oszacować w uza-
sadnieniu tego projektu. Uważamy nadal, że spowoduje ona 
sytuację, w której będzie istniała nierówność w przypadku 
funkcjonariuszy, dlatego że jednym zaliczy się do wysługi 
lat pięć miesięcy, innym – dwa bądź dwa i pół roku. Jednak 
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sama poprawka w tym zakresie nic nie wnosi. Nasz głos ma 
tutaj na celu jedynie odniesienie się do wpływu tej poprawki 
na ogólną ocenę całego projektu. Dziękuję.

Przewodniczący Piotr Zientarski:
Rozumiem, to jest stanowisko generalne co do całego 

projektu ustawy – ale w tej sprawie to już senatorowie 
dadzą wyraz w głosowaniu w trzecim czytaniu – a co do 
poprawki nie ma uwag.

Skoro nie ma innych głosów, poddaję poprawkę pod 
głosowanie.

Kto jest za przyjęciem tej poprawki? (12)
Kto jest przeciwny? (0)
Kto się wstrzymał? (0)
Nie widzę. Jednomyślnie za.
Stwierdzam, że poprawka została przyjęta.
Przedstawicielem obu komisji, dotychczasowym 

sprawozdawcą był pan senator Wach, autor tej poprawki. 
Proponuję, żeby pan senator reprezentował nasze komisje 
w Senacie i w dalszych pracach nad projektem.

Czy są inne propozycje? Nie widzę zgłoszeń. 
Dziękuję.

Zamykam posiedzenie wspólne komisji.
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